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Abstract (en)
The device has a date ring (1) carrying thirty-one inner teeth (4). A driving mechanism (10) is carried by a drive wheel (5). The mechanism
comprises a first finger (6) driving the inner teeth of the date ring at one step at the end of a day. The mechanism comprises a second finger (7)
driving the date ring at an additional step at the end of the last day of a month less than thirty-one days. The second finger is activated for the
purpose of driving by a tooth (8) located on one of levels of the date ring. The second finger is connected to the tooth by a kinematic chain (9).

Abstract (fr)
Le dispositif de quantième annuel porte un anneau de quantième (1) et une roue entraîneuse (5) de cet anneau. La roue entraîneuse (5) porte
un mécanisme (10) comprenant un premier doigt (6) entraînant chaque jour l'anneau (1) d'un pas et un second doigt (7) qui est introduit, à la fin
des mois comptant moins de trente et un jours, dans la trajectoire des dents (4) que porte l'anneau (1) pour faire progresser ledit anneau d'un pas
supplémentaire. Le second doigt (7) est introduit dans ladite trajectoire par une chaîne cinématique(9) commandée par une denture (8) portée par
l'anneau (1).
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